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Петров Д.А. «Роботизация» на торгах в эпоху цифровой экономики: бизнес-процесс или способ обхода закона?
В статье рассматриваются процессы использования роботов-программ на торгах (процессы роботизации торгов), вы-

сказывается отрицательное отношение к наделению роботов правосубъектностью и возможности формирования у них 

собственной воли и ее волеизъявления. Анализируется практика выявления антимонопольными органами фактов исполь-

зования аукционных роботов в картельных сговорах на торгах, рассматриваются стандарты доказывания факта реализации 

участниками торгов антиконкурентных соглашений путем использования ими роботов. Освещены функциональные воз-

можности роботизации.
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Petrov Dmitry A., Associate Professor of the Department of Commercial Law of the Saint Petersburg State University, Doctor of 

Law, Associate Professor. Robotization on the Stock Exchange in the Digital Economy Era: a Business Process or a Way to Evade 
the Law?

The article deals with the processes of using robot programs in trading (the processes of robotic trading), expressed a negative 

attitude to the allocation of robots with legal personality and the possibility of forming his own will and its will. The practice of 

Antimonopoly authorities ' detection of the facts of auction robots use in cartel collusion at the auction is analyzed, the standards 

of proof of the fact of realization by bidders of anticompetitive agreements through the use of robots are considered. The functional 

capabilities of robotics are highlighted.
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